
Stavovská organizácia učiteľov - áno!  
 
 

      Anketa na stránkach Úspešnej školy ukázala, že s potrebou stavovskej organizácie 

učiteľov súhlasí väčšina hlasujúcich. Teraz by mohla nasledovať diskusia o cieľoch 

a zameraní takej organizácie. Až tá môže ukázať jej skutočnú potrebu. 

      Prečo si myslíme, že celonárodná organizácia školských učiteľov je potrebná? 

Aktuálny dôvod nám dávajú aj práve skončené voľby do Národnej rady Slovenskej 

republiky. Čo bude teraz nasledovať po voľbách?  Ďalšie personálne zmeny  

na ministerstve školstva a ním riadených organizáciách? Zmenia sa všetci riaditelia 

a vedúci oddelení? Budú nasledovať ďalšie zmeny v školských zákonoch a všeobecne 

záväzných právnych školských predpisoch? Kto sa  spýta učiteľov, či je to potrebné? Ak 

by mali svoju organizáciu, mohla by okamžite vstúpiť do procesu zmien po voľbách. 

Mohla a mala by presadzovať ideály a ciele školského vzdelávania a záujmy všetkých 

učiteľov do vládneho programu víťazných strán. Mohla a mala by predchádzať 

neúčelným zmenám, presadzovať potrebné zmeny a dbať na stabilitu v školstve.  

     Stavovská organizácia učiteľov by mala neodkladne presadiť tiež  to, aby poradným 

orgánom pre školstvo bol Ústav experimentálnej pedagogiky Slovenskej akadémie vied, 

ktorý bol však zrušený. Jeho absencia a jej dôsledky sú dnes v školstve zásadne cítiť. 

Prejavuje sa to v „nadradenosti“ ekonómie, právnych vied, medicíny, psychológie 

a v absolútnom podceňovaní pedagogiky ako vedy v školskej praxi. Nie je táto 

skutočnosť dôvodom pre vznik učiteľskej organizácie? Nezáleží učiteľom na zlepšení 

tohto stavu? Mali by sme si uvedomiť, že politické strany si samy od seba tak skoro 

neuvedomia túto skutočnosť a nepodniknú potrebné kroky. 

      K povzneseniu učiteľského stavu je potrebné, aby učitelia zdokonaľovali samých 

seba, aby otvorene vyjadrovali svoje občianske postoje, aby sa angažovali pre uznanie 

významu pedagogiky v spoločnosti, aby sa vzdelávali nielen vo svojej odbornosti, ale 

aby oveľa viac ako doteraz dbali o  rozširovanie a prehlbovanie svojej pedagogickej 

kvalifikácie. To je to, čo by malo spájať všetkých učiteľov a o čo by sa mala pričiniť aj 

ich stavovská organizácia. 

      Myslíte, že sú to zásadné ciele a dôvody pre vznik našej stavovskej organizácie? 

Píšte, diskutujte o nich ďalej. Čakáme Vaše názory a stanoviská k tejto téme. 
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